
Zápis 
 

ze schůze  KO SPOV Moravskoslezského kraje dne 16. 4. 2015, 
Krajský úřad v Ostravě 

Přítomno 31 účastníků. 
Program: 

1. „Financování sociálních služeb 2015+ a podmínky podpory nově 
vznikajících sociálních služeb“, Mgr. Aleš Neuwirth, vedoucí ekonomického 
oddělení odboru sociálních věcí, Moravskoslezský kraj 

2. „Jak mohou obce využít nový Operační program Zaměstnanost“, Ing. 
Markéta Uhrová, ředitelka NNO Kvalifikační a personální agentura, o. p. s., 
Třinec 

3. Informace o aktivitách celostátního SPOV ČR 
4. Soutěž Vesnice roku 2015 
5. Různé 

 
Schůzi zahájil v 10 hodin předseda SPOV MSK Dušan Lederer.  
Ad1) Mgr. Neuwirth zahájil svou prezentaci konstatováním, že Moravskoslezský kraj 
je třetím největším krajem s 1,2 mil občanů, kde je registrováno 750 sociálních 
služeb u cca 240 poskytovatelů, jejichž roční rozpočet činí téměř 4 mld. Kč. Finance 
do sociální oblasti proudí ze SR, rozpočtů kraje, obcí, od donátorů. V lednu 2015 byly 
přiděleny dotační prostředky ve výši 908 mil. Kč, sešly se žádosti v hodnotě 1,221 
mld. Kč. V období 2016+ bude vývoj směřovat k vyrovnávací platbě. Kraj uzavře 
s poskytovatelem k 1. 1. 2016 písemný závazek k poskytování veřejné služby, za 
přiměřený zisk se považuje 1,45 %. Byl schválen Střednědobý plán rozvoje SS 
v MSK 2015-2020. Poskytovatel musí být v Registru poskytovatelů, min. míra 
spoluúčasti na financování oprávněné provozní ztráty ze strany obce je cca 30 %. 
Tomiczek:  Jak budete určovat provozní náklady? Neuwirth: Jsme schopni, když 
známe kapacitu zařízení a typ služby. Čmiel: V Jablunkově je domov pro seniory – 
70 klientů, MPSV požaduje, aby 10 % nákladů bylo hrazeno územní správou (obce, 
kraj), vy tu hovoříte o dalších procentech, bude se to dále navyšovat? Neuwirth: 
Tato % jsou u nových služeb (spoluúčast), 10 % mělo v roce 2014 nastaveno MPSV. 
Kraj to má nastaveno tak, že ten podíl obcí nesmí klesat. Čmiel: Jaká výše – 30 tisíc 
Kč/klient? Neuwirth: Podpora obcí musí být stejná. Poskytovatel by vám měl předložit 
transparentní rozpočet. Martiňák: RUD, obce očekávají, že tím pádem budou 
posíleny prostředky, Horní Tošanovice nemají tolik na občana jako Ostrava. Krist: 
v IROPu je na tento cíl – sociální zařízení – zhruba 0,5 mld. Kč, sumarizuje už někdo 
požadavky obcí, aby kraj mohl kofinancovat? Toto zaměření bylo určeno shora, my 
jsme chtěli podporu jiných oblastí, zařízení jsou navržena s vysokými náklady na 
lůžko, umíme to i levněji. Zde byla udělána chyba. Neuwirth: Souhlasím s vámi. 
 
Vystoupení p. náměstka M. Sikory: Snažíme se pro obce najít nové možnosti ve 
financování jejich záměrů. PRV – 8 mil Kč, je zde čtyřnásobný převis projektů, 4,975 
mil Kč se ještě podařilo alokovat do konce 2014 (21 projektů). Rozhodnutí o letošních 
projektech bude v červnu. 11 mil. Kč je na projektovou dokumentaci pro obce nad 2 
tis. obyv. Obce do 2 tis. obyvatel mohou uplatnit požadavek na podporu projektové 
dokumentace v novém DT, kde bude 20 mil Kč. Toto není vyhlášeno, protože nejsou 
ještě OP schváleny (podzim ?). Projektová dokumentace se dostala do OP ŽP, PRV, 
rozšířili jsme ještě o projektovou dokumentace projektů do IROPu, dotace 75 %, 25 
% vlastní zdroje, min. 50 tis. Kč, max 500 tis. Kč na obci. Budeme pružně reagovat 



vyhlášením programu, rada zasedá co 14 dnů, čekáme do konce 6. Měsíce a potom 
to spustíme v každém případě. 
MAS – schůzka zástupců MAS s p. náměstkem 30. 4. v Bystřici, máme plán setkat 
se ještě dříve se zástupce KS MAS a SPOV (23.4.). 
 
Kožušník: Pane náměstku, žádám o pomoc pro MAS kvůli zpoždění OP, cca 300 tis. 
Kč na MAS, jinak se MAS budou obracet na obce. Krist: Žádáme prostředky na 
udržení absorpční kapacity MAS, které do budoucna jsou schopny přinést do kraje 
1,4 mld. Kč. Přítomní podpořili výzvu potleskem! 
Novosadová: Jednali jsme loni s AK o vzájemné podpoře, RUD je na programu dne. 
Chci upozornit: Na obce se chystá koncept sociálního bydlení – bič na malé obce, 5 
% bytového fondu obce by mělo být sociální bydlení. Nejprve budou sociální případy 
bydlet jako krizové bydlení, potom prostupné, po 2 letech zde budou natrvalo! A co 
obec? Bude stavět další byty? Z čeho? SPOV by se měl nějak postavit k této 
koncepci sociálního bydlení. P. Novosadová přislíbila poslat tento materiál mailem. 
Martiňák: Musíme apelovat i na poslance. K RUD, které se upravovalo v roce 2013 – 
to byla jen kosmetická úprava, musí se pokračovat dále. 
 
Ad3) Ing. Uhrová – prezentace k OPZ. Ke schválení zřejmě do června nedojde, 
nastane spuštění výzev na vrub státního rozpočtu. Rozvedla dále možnosti obcí dle 
zaměření priorit. Sociální podnik, je připravován zákon od 1. 1. 2017, tyto podniky by 
měly být zvýhodněny ve veřejných zakázkách, měly by mít slevy na daních. Obec 
může být zakladatelem, max 49 % majetkový podíl, menšinové rozhodování. Veřejný 
význam sociálních podniků. 
Krist: Děkuji za téma, posílali jsme na 50 obcí dotaz, jen pár se tomu věnuje – jde o 
měkké projekty. 
 
Ad4) Soutěž Vesnice roku 2015, zatím je přihlášeno málo obcí za náš kraj, je třeba 
dále agitovat. 
 
Ad5) Různé:  Martiňák podal zprávu za schůze SPOV ČR v Praze. Bylo tam jednání 
se zástupci České biskupské konference, která má ke každému kraji určenu jednu 
styčnou osobu pro jednání kolem restitucí. Tajemnice by mohla všem členům poslat 
kontakt na toho zástupce. 
 

P. Kožušník – sešli se zástupci z Regionální stále konference, 7 členů z 20 
(neoficiálně). V rámci RSK vznikly pracovní skupiny – zástupci venkovských oblastí 
se neoficiálně sešli, aby nominovali tyto zástupce: p. Míček (SPOV), p. Usvald 
(MAS), p. Machýček (SMO), p. Klouda (Rýmařov, za podnikatele). 
 
Tomiczek: Je třeba novou tabulku pro Regionální akční plán, je třeba podchytit 
všechny projekty v území. Zde bych viděl úlohu MAS – mohly by to dělat, kapacity na 
to mají. Souhlas přítomných. 
 
Příští schůze bude v Neplachovicích 18. června 2015. 
 
 
 
 
 



Zápis ze schůze výboru SPOV MsK od 9 hod, Krajský úřad v Ostravě 
 
Přítomni: Martiňák, Lederer, Tomiczek, Pastrňák, Kožušník, Borski, Kocián, Halfar, 
Omluveni: Bubeníková, Míček, Váhalová, Vaněk 
 
1) P. Kubejková z KÚ potvrdila, že na naši schůzi v červnu přijede zástupce KÚ 
informovat o Regionálním akčním plánu. Budou se posouvat termíny, ukončení RAP 
v celé republice bude k 30. 4. 
 
2) V Praze se sešli k jednomu stolu zástupci SMS, SMO, SPOV a České biskupské 
konference.  
     
3) Návrh témat činnosti SPOV ČR – měl by se rozeslat předsednictvu, p. Lederer 
pošle tajemnici. 
 
4) Informace od p. Zajace z KÚ, včera skončilo PRV. MAS žádají kraj o podporu, 
končí jim k 30. 6. Veškeré programy, některé by musely propustit zaměstnance. MAS 
by mohly žádat peníze po obcích na překlenutí období (na každou MAS 500 tis Kč), 
ale MAS by mezitím mohly vyhledávat obcím dotační programy. MAS nemohou 
dokončit strategie k 1. 7., protože nejsou vyhlášeny ROPy. Dokončená strategie 
včetně projektových zásobníků (projekty v území, to je RAP) je podmínkou čerpání 
peněz. Požadavek podpory MAS by mohl vypadat takto: dostane 100 tis Kč (pokud 
nic nemá), 300 tis Kč (když přidá vlastních 300 tis Kč), nebo 300 tis Kč jako 
bezúročná půjčka.  
 
5) Předsednictvo vzalo na vědomí výroční zprávu, souhlasí, aby členům byla 
rozeslána elektronicky (tajemnice). 
 
6) Je třeba žádat o nové šablony pro RAP, jelikož by se tam měly vložit všechny 
plánované projekty, nejen ty z ROP! Tabulka musí být podle SRR (Strategie region. 
Rozvoje). Přidat kolonky pro ostatní projekty (osvětlení, byty, atd.). Jeden z úkolů 
RAPu potom bude zdůvodnit změny v RUDu. 
 
7) MAP vzdělávání – 480 mil Kč (i krajské MAPy), zřejmě se budou dělat povinně na 
každém ORP, budou MAP a KAP. Na jeden plán je určeno 3-6 mil Kč, dokud 
nebudou zpracovány, nebudou výzvy z OP VVV. P. Krist zašle podkladový materiál. 
 
 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 


